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Zápis č. 2/2010  

ze schůze ÚOK chovatelů okrasných a užitkových holubů  konané 
dne 9. dubna 2010 v Čáslavi. 

Jednání se účastnili za ÚOK: Jan Baláš, Stanislav Brückner, Jiří Holaň, Dr. Sylvestr 

Chrastil, Roman Kučera, Ondřej Matouš, Ing. Miroslav Otruba, Slavibor Petržílka, MVDr. 

Václav Ráček, Ing. Jiří Veltruský a Pavel Wieder. 

 

Za revizní komisi ÚOK: František Král. 

 

Dále pak tajemník komise Tomáš Marušák. 

 

Schůzi zahájil předseda ÚOK MVDr. Václav Ráček a po úvodním přivítání všech 

přítomných bylo přikročeno k jednání komise. Seznámil přítomné s navrhovaným 

programem jednání: 

 
Program schůze  ÚOK 

  1. Zahájení 

  2. Došlá pošta 

  3. Kontrola úkolů z minulé schůze 

  4. Příprava školení posuzovatelů 

  5. Plemenné chovy 2010 

  6. Zpráva o přípravě evropských výstav moravských pštrosů a anglických voláčů 

  7. Zpráva - Holubář 

  8. Zpráva z komise posuzovatelů 

  9. Zpráva vzorníky 

10. Naše iniciativy k zasedání EE ve Španělsku 

11. Stanovení data konání konference odbornosti 

12. Příprava mezinárodního školení posuzovatelů v roce 2011 

13. Zpráva předsedy revizní komise 

14. Diskuse 

15. Závěr 
 

 Po předložení programu navrhl přítel Ondřej Matouš doplnění programu o bod - 

Vyslovení nedůvěry předsedovi ÚOK - a přednesl důvody pro jeho odvolání. Po obsáhlé 

diskusi, kdy se vyjádřili všichni členové ÚOK, došlo k hlasování o zařazení tohoto bodu. 

Hlasování: 7 pro návrh, 3 proti návrhu a 1 se zdržel – návrh byl přijat a bod Vyslovení 

nedůvěry předsedovi ÚOK MVDr. Václavu Ráčkovi byl zařazen jako první bod programu. 

 

Ad.1 )  Vyslovení nedůvěry předsedovi ÚOK MVDr. Václavu Ráčkovi. 

 Ondřej Matouš zopakoval důvody, které jej vedly k doplnění programu jednání o tento 

bod.Po obsáhlé diskusi, kdy se znovu všichni členové vyjádřili, bylo přikročeno k 

hlasování o vyslovení nedůvěry. 

Hlasování: 6 pro návrh, 3 proti a 2 se zdrželi. 

Po hlasování byl Ondřejem Matoušem navržen na funkci předsedy ÚOK Pavel Wieder. 

Hlasování: 6 pro návrh, 2 proti a 3 se zdrželi. 

Pavel Wieder, jako nově zvolený předseda ÚOK, se ujal řízení schůze ÚOK. Přednesl, jak 



si představuje řízení schůze ÚOK  a jak dále napomáhat v rozvoji českého holubářství, i 

ve směru  angažování se v Evropě. Jako další se vyslovil pro to, aby zítřejší školení 

posuzovatelů proběhlo standardně, v této souvislosti plně podpořil Dr. Sylvestra 

Chrastila.   

Dále navrhl zařadit jako další bod jednání zprávu jednotlivých členů ÚOK z působnosti 

jejich kompetencí a dal o zařazení do programu  hlasovat. 

Hlasování: 9 pro návrh, 2 se zdrželi – návrh přijat.  

 

Ověřovateli zápisu byli  pověřeni Slavibor Petržílka a  MVDr.Václav Ráček, zápis 

z jednání  pořídí tajemník komise Tomáš Marušák 

 

Předseda ÚOK Pavel Wieder dále navrhl volit místopředsedu ÚOK  až na další schůzi ÚOK. 

Hlasování: 9 pro návrh, 1 proti, 1 se zdržel.  

 
Nový program schůze  ÚOK 

  1. Vyslovení nedůvěry předsedovi ÚOK MVDr. Václavu Ráčkovi 

  2. Zpráva jednotlivých členů ÚOK ze  svých přidělených kompetencí 

  3. Došlá pošta 

  4. Kontrola úkolů z minulé schůze 

  5. Příprava školení posuzovatelů 

  6. Plemenné chovy 2010 

  7. Zpráva o přípravě evropských výstav moravských pštrosů a anglických voláčů 

  8. Zpráva - Holubář 

  9. Zpráva z komise posuzovatelů 

10. Zpráva vzorníky 

11. Naše iniciativy k zasedání EE ve Španělsku 

12. Stanovení data konání konference odbornosti 

13. Příprava mezinárodního školení posuzovatelů v roce 2011 

14. Zpráva předsedy revizní komise 

15. Diskuse 

16. Závěr 
 
USNESENÍ OH 10/2/1/1: MVDr. Václav Ráček byl po vyslovení nedůvěry odvolán z 

funkce předsedy ÚOK. 

USNESENÍ OH 10/2/1/2: Novým předsedou ÚOK byl zvolen Pavel Wieder. 

 

USNESENÍ OH 10/2/1/3: Na příští schůzi ÚOK volit místopředsedu ÚOK. 

 

Ad. 2) Zpráva jednotlivých členů ÚOK ke svým přiděleným kompetencím 

Předseda ÚOK Pavel Wieder vyzval jednotlivé členy komise k jejich vyjádření: 

Stanislav Brückner – požádal tajemníka komise o seznam adeptů, dále vypracuje plán 

vzdělávání a výchovy adeptů do příštího jednání ÚOK. Ve spolupráci s tajemníkem 

připraví i materiály pro další činnost adeptů, nápomocen bude i Dr. Sylvestr Chrastil. 

Jiří Holaň – přednese svou zprávu v jemu přiděleném bodu. 

Roman Kučera – jako nový člen ÚOK očekává přidělení kompetencí na příštím jednání 

ÚOK.  
Jan Baláš – seznámil přítomné s pořádáním Celostátního kola olympiády mladých 

chovatelů, letos pořádaného v Litomyšli. Požádal přítomné o možné zajištění sponzorů, 

každý podle svých možností. 

Ing. Miroslav Otruba – je pověřen kontrolou tisku časopisu Holubář. Jako další 

kompetence mu byla přidělena spolupráce s Jiřím Sčebelem, který spravuje  webové 

stránky (umísťovat tam včas zápisy a ostatní informace). To stejné i do časopisu 

Chovatel, ve zkrácené podobě  ve spolupráci s redakcí časopisu. Termín pořízení zápisu 

dnešní schůze tajemníkem – do pondělí 19. dubna 2010. 

Slavibor Petržílka – zpracoval všechny jemu zadané  legislativní předpisy, je připraven 

nové návrhy do nich zapracovat a na příštím jednání tyto zpracované předpisy ještě 

doplnit tak, aby mohly být zveřejněny ve svazovém tisku. Připravil i překlad reglementu 



EE pro pořádání evropských speciálek. 

Ostatní členové komise se vyjádří přímo v bodech tomu určených. 

USNESENÍ OH 10/2/2/1: Termín zpracování  zápisu tajemníkem – do pondělí 19. 

dubna 2010, ve spolupráci s Ing. Miroslavem Otrubou jeho zveřejnění. Slavibor Petržílka 

- dále pracovat na legislativních předpisech.  

 
Ad. 3) Došlá pošta 

K tomuto bodu předložil tajemník  došlou poštu ze standardové komise EE. Po diskusi 

bylo rozhodnuto napříště rozesílat informace ze standardové komise EE  klubům až po 

projednání v ÚOK. 

USNESENÍ OH 10/2/3/1: Napříště rozesílat informace ze standardové komise 

EE  klubům až po projednání v ÚOK. 

 

Ad. 4)  Kontrola úkolů z minulé schůze 

Kontrolu bodů z minulé schůze provedl Dr. Sylvestr Chrastil.  

Bod 2. - ÚOK chovatelů holubů zašle na EE  dopis s požadavkem o přehodnocení 

možnosti posuzovat na EV holuby starší 6ti let a požadavek na dodržování reglementu 

EE, podle kterého je udělován titul  Evropský  šampión. 

Tento bod měl na starosti MVDr. Václav Ráček, vyjádřil se k němu i Pavel Wieder a bylo k 

tomu přijato usnesení. 

Bod. 3 - Zpráva ze sboru posuzovatelů -  Dr. Sylvestr Chrastil – všem bylo písemně 

odpovězeno a vše bylo řešeno v rámci směrnic, tajemník rozeslal požadované dopisy. 

Bod. 4 - Změna řádu odbornosti chovatelů holubů - o tomto bodu již referoval Slavibor 

Petržílka. 

Bod. 5 – splněno. 
Bod. 6 – navrhnuto posunout tento bod do dnešního jednání a prodiskutovat ho 

současně (bod 8 dnešního programu).  

Bod. 7 – Ing. Jiří Veltruský informoval o jednání  s Klubem  chovatelů  českých  staváků. 

Písemně podá zprávu po dalším jednání, které proběhne 17. dubna 2010. Dopis pro kluby 

byl rozeslán, ovšem tajemník komise v něm neuvedl požadavek, aby kluby uváděly i 

počty zvířat. 

Bod. 8 – Dr. Sylvestr Chrastil  informoval  o televizním  pořadu „Reportéři“... – bylo 

písemně zasláno na ÚV ČSCH. 

USNESENÍ OH 10/2/4/1: Slavibor Petržílka je pověřen zpracováním textu dopisu na 

EE a jeho předložením na dalším jednání ÚOK. 

USNESENÍ OH 10/2/4/2: Ing Veltruský spolu s tajemníkem komise budou nadále s 

kluby jednat a požádají je o doplňující informace ohledně počtu chovaných zvířat 

vzácných rázů národních plemen. 

 
Ad. 5)  Příprava školení posuzovatelů 

Dr. Sylvestr Chrastil informoval o připraveném průběhu letošního školení - připraveno 

školení plemen, informoval o menší účasti posuzovatelů, na školení je připravena i 

přednáška zástupců Klubu chovatelů holubů bradavičnatých plemen – speciálně k české 

bagdetě. V průběhu školení budou předneseny i zprávy předsedů ÚOK a komise 

posuzovatelů. Na školení je připraven i obvyklý test, je třeba jednat i s garanty 

jednotlivých skupin plemen, zda budou mít nějaké nové poznatky nebo doplnění. 

Dále jsou připraveny pohovory s čekateli na adepty. Přezkoušením jejich znalostí byli 

pověřeni Stanislav Brückner, Slavibor Petržílka a MVDr. Václav Ráček.   

USNESENÍ OH 10/2/5/1: Přezkoušením čekatelů za ÚOK pověřeni - Stanislav 

Brückner, Slavibor Petržílka a MVDr. Václav Ráček   

 

Ad. 6) Plemenné chovy 2010 

Jiří Holaň v tomto bodě informoval o PCH holubů, v letošním roce proběhne uznávací 

řízení při celostátní výstavě. Společně s tajemníkem komise zapracují podmínky 

uznávacího řízení do přihlášek na výstavu, provede revizi PCH. Osloví majitele těchto 

chovů a požádá je o náměty k dané problematice. 
 USNESENÍ OH 10/2/6/1: Společně s tajemníkem komise zapracují podmínky 



uznávacího řízení do přihlášek na výstavu, provede revizi PCH. Osloví majitele těchto 

chovů a požádá je o náměty k dané problematice, včetně hodnocení i umisťování kolekcí 

PCH. 

 

Ad. 7) Zpráva o přípravě evropských výstav MP a AV 

Jiří Holaň informoval o přesunutí EV anglických voláčů, která se měla konat v České 

republice, do Maďarska.Tam se bude  konat ve dnech 6-7. listopadu 2010. 

Jan Baláš informoval o přípravě EV moravských pštrosů, která se bude konat ve Slavkově 

u Brna v termínu 5.-6. listopadu 2010. Zpracovává se přihláška, která bude rozeslána na 

kontaktní osoby v EE a kluby chovatelů. Na jednání holubářské sekce EE ve Španělsku 

budou také připraveny materiály, které budou poskytnuty delegátům. Jde o významnou 

holubářskou akci v letošním roce. 

Pavel Wieder doplnil informace a požádal přítomné o podporu a pomoc při propagaci. 

Připomněl, že je potřeba spolupráce výstavního výboru  a  sekretariátu 

ČSCH  při  technickém zabezpečení této akce. 

Ing. Jiří Veltruský nabídl jako vzor poskytnutí materiálů na připravovanou výstavu 

brněnských voláčů v Německu.  

USNESENÍ OH 10/2/7/1: Tajemník komise ve spolupráci se Slaviborem Petržílkou 

zašle podklady Klubu chovatelů holubů moravských pštrosů všem členským státům EE a 

také  klubům chovatelů moravských pštrosů v Evropě. Na přípravě těchto materiálů se 

budou podílet taktéž  Ing. Miroslav Otruba a Jan Baláž a v co možném nejkratším 

termínu je poskytnou Slaviboru Petržílkovi. 
 

Ad. 8) Zpráva - Holubář 

MVDr. Václav Ráček se v tomto bodě znovu dotkl tisku časopisu Holubář. Je vybrána 

nová tiskárna s výrazně nižší cenou tisku. V další části jednání se postupně vyjádřili 

ostatní členové  ÚOK. Byla zmíněna tradice vydávání časopisu a jednáno o situaci jak dál 

s časopisem.  

USNESENÍ OH 10/2/8/1: ÚOK chovatelů holubů rozhodla o pokračování vydávání 

časopisu. V průběhu roku 2010 bude sledován obsah, odbornost, počet předplatitelů a 

ekonomika časopisu. Po vyhodnocení financování, odborné a  technické stránky bude na 

konci roku 2010  rozhodnuto o jeho dalším vydávání. 

 

Ad. 9)  Zpráva z komise posuzovatelů 

Dr. Sylvestr Chrastil informoval  o žádosti adepta Ing. Gerharda Steina o možnosti složit 

opravnou zkoušku na školení posuzovatelů. Nedoporučil této žádosti vyhovět a doporučil, 

aby opravnou zkoušku vykonal na k tomuto určené akci, a to při konání celostátní 

výstavy. Jako další podal informaci o publikované možnosti posuzování poštovních holubů 

na Slovensku, která byla zveřejněna v časopise Chovateľ. 

USNESENÍ OH 10/2/9/1: Ing. Gerhard Stein bude skládat opravnou zkoušku až ve 

stanoveném termínu při celostátní výstavě. 

 

Ad. 10) Zpráva vzorníky 

Pavel Wieder zpracoval tři vzorníky polských plemen: polská krymka, polský 

bradavičnatý  a dolnoslezský bílý rousný - jsou připraveny k vydání. Dále informoval o 

probíhající „textové inventuře“ plemen ve Vzorníku plemen 

holubů:                                                                             barevní holubi prověřeni -

  doplnění u české čejky - bezpruhé rázy 

 - bubláci prověřeni - doplnit o  plemeno francký bublák 

 - rejdiči prověřeno třicet plemen. 

 

Jako dalšího bodu se dotkl tvorby EE standardu plemen gigant, americký výstavní, king, 

modena a orientální racek -   doporučeno EE standard přeložit a poskytnout pro kluby k 

jejich připomínkování.  

Dále upozornil na připravované novelizace německého vzorníku, zvláště pak ve vztahu k 

vzorníku prácheňského káníka, který neodpovídá českému vzorníku. 

Informoval také o požadavku Klubu chovatelů vysokonohých voláčů na změnu vzorníku 



hanáckého voláče. 

Doplnil tajemník komise, že je třeba zjednat nápravu a změnu v seznamu EE u velikostí 

kroužků u plemen holubů: 

Moravský voláč sedlatý – velikost 9 

Moravský bělohlávek – velikost 9 

Jako další upozornil tajemník komise na změnu v číslování plemen zařazených v seznamu 

plemen EE – čísla v našem Vzorníku plemen holubů už neodpovídají skutečnosti. 

 

USNESENÍ OH 10/2/10/1: EE standard těchto plemen přeložit a poskytnout pro kluby 

k jejich připomínkování. Předložit znění českého vzorníku prácheňského káníka na 

jednání EE ve Španělsku. Jednat s Klubem chovatelů moravských voláčů sedlatých a 

bělohlávků o velikosti kroužků. Prověřit nesoulad číslování plemen v seznamu EE. 

 

Ad. 11) Naše iniciativy k zasedání  EE ve Španělsku 

Pavel Wieder zopakoval body, které byly předneseny v předchozích příspěvcích: 

Ad. 7. .. Na jednání holubářské sekce EE ve Španělsku budou také připraveny materiály 

k mezinárodní výstavě MP.  

Na zasedání EE ve Španělsku je třeba připravit vzorník prácheňského káníka s průvodním 

dopisem a přeložený ho tam předat - ve spolupráci s Klubem chovatelů holubů 

prácheňských káníků (jednáním a dodáním podkladů pověřen Ing. Jiří Veltruský). 

 

USNESENÍ OH 10/2/11/1: Slavibor Petržílka a  Ing Jiří. Veltruský  připraví na 

zasedání EE ve Španělsku překlad vzorníku prácheňského káníka a další potřebné 

dokumenty ve směru k EE (posuzování podle reglementu EE na Evropských výstavách). 

 

Ad. 12) Stanovení data konání konference odbornosti 

K tomuto bodu se vyjádřil předseda ÚOK Pavel Wieder – termín konání konference 

odbornosti navrhl na září 2010.  

USNESENÍ OH 10/2/12/1: Termín konference odbornosti stanoven na září 2010.  

 

Ad. 13) Příprava mezinárodního školení posuzovatelů v roce 2011 

Pavel Wieder nastínil představu pro pořádání této akce v České republice. Náš zástupce v 

EE znovu potvrdí zájem o přidělení pořádání mezinárodního školení na rok 2011 v ČR na 

jednání EE ve Španělsku.Je třeba oslovit i ústřední orgány Svazu o spolupráci na této 

akci. Rámcově se ÚOK dohodla na pořádání školení v okolí Prahy a po přidělení tohoto 

školení se začne pracovat na podrobnostech – školení plemen, brožura národních plemen 

atd. Je možnost projednat místo konaní školení na stejném místě jako v letošním roce 

konaném mezinárodním školení posuzovatelů králíků. Budou osloveny kluby národních 

plemen a vyzvány ke spolupráci. Cílem bude prosadit naše plemena na mezinárodní 

scéně. Jako první úkol je stanovit, která  národní plemena  se budou školit, zodpovídá a 

zpracuje Dr. Sylvestr Chrastil a Pavel Wieder. Slavibor Petržílka je pověřen připravit 

podklady na zasedání EE ve Španělsku. 

USNESENÍ OH 10/2/13/1: Dr. Sylvestr Chrastil a Pavel Wieder připraví seznam 

národních plemen. Slavibor Petržílka je pověřen připravit podklady na  zasedání EE ve 

Španělsku, pro všechny členy  ÚOK je to dlouhodobý úkol. 

 

Ad. 14) Zpráva předsedy revizní komise 

Předseda revizní komise ÚOK František Král provede revizi hospodaření spolu s ostatními 

členy komise. Termín stanoví po dohodě s tajemníkem ÚOK. 

USNESENÍ OH 10/2/14/1:  Termín revize hospodaření stanoví předseda RK František 

Král po dohodě s tajemníkem ÚOK. 

 

Ad. 15) Diskuse 

Slavibor Petržílka informoval o své účasti na schůzi Klubu chovatelů holubů rakovnických 

kotrláků v Lužné u Rakovníka. 

Tajemník ÚOK seznámil členy ÚOK s novou směrnicí PŘ-1/2010 o vyplácení cestovních 

náhrad (směrnice bude všem členům zaslána) a požádal o stanovení předpisu pro 



vyplácení posuzovatelů na školení. 

USNESENÍ OH 10/2/15/1: Stanoveno 3,- Kč za kilometr při jízdě minimálně dvou 

posuzovatelů v jednom autě, nebo proplácení podle doložených jízdenek (vlak, autobus). 

U ostatních jako v předchozích letech podle tabulek.  

 

Ad. 16) Závěr 

Po vyčerpání všech příspěvků Pavel Wieder doporučil jako další termín schůze ÚOK 

červen 2010, o přesném datu bude jednáno pomocí elektronické pošty a po schválení 

termínu jednání  ÚOK ukončil. 

 

        Pavel Wieder, v.r. 

        předseda ÚOK chovatelů holubů 

 

Zapsal: Tomáš Marušák, tajemník ÚOK chovatelů holubů 

 V Praze 9. dubna 2010 

 
Ověřovatelé zápisu –  Slavibor Petržílka a MVDr. Václav Ráček 

 


